
    

 Salvátor        

Duben  2023 

69 

 
 
 
 
 

 

Velikonoce  
 
 

Naše cesta k velikonoč-
ním svátkům se pomalu 
blíží k završení. Jak se 
náš život změnil od Pope-
leční středy do Květné 
neděle? Mohli bychom 
zalistovat diářem a připo-
menout si, co 
všechno jsme 
dělali, kde 
jsme byli, ko-
ho jsme navští-
vili. Asi tím 
nejdůležitějším 
nebude výčet 
toho, co všech-
no jsme stihli, 
ale souvislost 
s Velikonoce-
mi, které jsou 
před námi.  
O postním období se 
v liturgických modlitbách 
hovoří jako o čase milos-
ti, spásy, o příležitosti 
k obrácení. Jak jsme 
z tohoto pohledu prožili 
uplynulé týdny? Co je 
podstatné k tomu, aby-
chom s užitkem prožili 
Velikonoce? 
 

Rád bych se zastavil  
u úkonu kajícnosti na za-
čátku mše svaté. Víte, že 
část postní doby jsem 
strávil v Nepomucenu. 
Kněží a bohoslovci, kteří 
jsou v Římě na studiích  
a žijí v této české papež-
ské koleji, tvoří meziná-
rodní komunitu. Proto 

např. společná modlitba 
v kapli bývá nejčastěji 
v italštině, někdy také 
latinsky a česky. A právě 
při latinské mši pan rek-
tor přednesl obvyklou 
výzvu k úkonu kajícnosti, 
která mi tentokrát zazněla 
nově. Je to jen krátká vě-
ta: „Fratres, agnoscamus 
peccata nostra, ut apti- 

simus ad sacra mysteria 
celebranda.“ Její překlad 
by mohl znít: „Bratři  
a sestry, poznejme své 
hříchy, abychom se při-
pravili k slavení svatých 
tajemství.“ Slovo, kvůli 
kterému se o tom zmiňu-
ji, je příprava. Každý 
chceme dobře prožít mši 

svatou a při-
pravovat se 
můžeme doma, 
cestou, v kos-
tele. I na začát-
ku mše je čas 
pro společnou 
přípravu. Proč 
se soustředíme 
na poznání 
svých hříchů? 
Možná nejde  
o nic jiného 
než o uznání 

naší bytostné závislosti 
na Bohu, protože on je 
Svatý, zatímco my jsme 
svatí jen v závislosti  
na něm. 
   
Modlím se za to, aby 
nadcházející svátky byly 
pro každého z nás milos-
tiplné.           
                     

                    otec Jan      

INFORMAČNÍ OBČASNÍK  CHRUDIMSKÉ FARNOSTI 
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Ohlédnutí za farním plesem 

Tak je to tady. Po delší době jsme se 
opět mohli vypravit na farní ples.  
Při vstupu do sálu nás mile přivítali 
Monča s Toníkem Fidlerovi. Sál byl hez-
ky vyzdoben a bohatá tombola lákala 
k nákupu losů. Úvodním slovem přivítal 
všechny otec Jan a následně celý večer 
nás provázela oblíbená moderátorská 
dvojice Aleš s Petrem. K poslechu a tan-
ci hrála osvědčená kapela MIX, a tak 

jsme mohli tančit až do samého rána. 
Třešničkou na dortu bylo vystoupení 
taneční skupiny PAFATAS, která letos 
s plným nasazením ztvárnila příběh pirá-
tů a námořníků. Děkujeme Monče a To-
níkovi Fidlerovým a všem ostatním, kdo 
se podíleli na přípravě celého večera,  
za milé společenství a rodinnou atmosfé-
ru. Už teď se těšíme na příští rok. 

                        Veronika a Daniel Měkotovi   

Dětský masopustní rej  

Pamatujete? První farní dětský karneval 
byl propojený se společenským večerem 
a v maskách dorazili nejenom děti, ale  
i dospělí. Je skvělé, že po proměnách  
a pauzách stále tento maškarní ples nabí-

zí veselou zábavu a možnost milého 

setkání pro nejmladší členy naší farní 
rodiny. Je báječné, že mladí stále mají 
chuť a energii do této akce investovat 
svůj čas a že díky nim stále žije. 

                                                                  
                                     Soňa Vtípilová 
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Anketa: 
 

Jaká myšlenka Vás z postní  
duchovní obnovy zaujala nebo jaký 
podnět pro Váš život Vám obnova 
dala? 
Ve druhé části duchovní obnovy mě vel-
mi zaujala psychologie hříchu. P. Josef 
Matras zde volně citoval svého učitele 
pana kardinála Špidlíka, který vycházel  
z líčení a rozboru hříchu prvních lidí. 

1) Oslovení  (Had oslovil Evu: 
„Opravdu vám Bůh zakázal jíst ovoce  
ze všech stromů v zahradě?“) Obecně to 
může být myšlenka pokušení. 

2) Rozhovor (Jejich rozhovor = pokuše-
ní pokračuje dál)  

3) Zalíbení  ( Eva viděla, že ovoce je 
lákavé na pohled) 

4) Skutek (Jedla a dala jíst i Adamovi) 

 

 

Oslovení nebo myšlenka pokušení není 
hříchem, ale v dalších bodech už nebez-
pečí roste a zalíbení už je cestou k hří-
chu.  

       Eva Vojnová 

  

- Propojení mateřské a otcovské Boží 
lásky k nám, která je na jedné straně 
bezpodmínečná, ale zároveň na nás kla-
de nároky, aby nás učila a vychovávala, 
abychom se snažili hledat správné hod-
noty. 

- Bůh uzdravuje naši duši, aby nebyla 
zatížena hříchem, ale může to udělat je-
nom tehdy, když mu to dovolíme. Když 
se s pokorou a účinnou lítostí otevřeme 
Božímu milosrdenství.  ,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,, 
 

                                       Klára Fidlerová 

 

Dětský masopustní rej - pokračování ze str. 2 

  

Postní duchovní obnova 18. 3.  

s P. Josefem Matrasem 

pokračování na str. 4 



Při páteční bohoslužbě bylo hezké slyšet 
pozvání od otce Josefa, abychom se  
v rámci duchovní obnovy snažili více 
poznat Boha. 

S tím hezky souznělo při sobotní boho-
službě první čtení z knihy Ozeáš (6, 1-
6), zvláště 6. verš - „Chci milosrdenství,  
ne oběť, poznání Boha je nad zápaly.“ 

Při promluvě mne také zaujala definice 
kardinálních ctností, což mě přimělo  
k hledání, které to vlastně jsou. 

Z celé promluvy na mne nejvíce zapůso-
bila tato myšlenka: „Kdo se bojí Boha, 
nemusí se bát už ničeho dalšího.“  

Díky otci Josefovi za hezkou promluvu, 
otci Janovi za pozvání a Pétě Pudilové 
za pestrou nabídku knížek. 

     Daniel Měkota 
 

Z postní duchovní obnovy s P. Josefem 
Matrasem mě zaujala myšlenka o dvojí 
prolínající se Boží lásce k nám. Bezpod-
mínečné mateřské a otcovské, která si 

žádá spolupráci, uznání hříšnosti, otevře-
ní se milosti a touhu po milosrdenství. 
Podnětem k promýšlení byla také analý-
za metodiky prvotního hříchu, která je 
platná i dnes a mohla by mi pomoci mé-
ně hřešit. 
 

                                   M. Svozil 
 
  „Boží spravedlnost je jiná než lidská 
spravedlnost“- ta myšlenka mě zaujala. 
 

       Eva 
 
- Bůh svým milosrdenstvím likviduje 
zlo, které svým špatným jednáním přivá-
díme na svět, Boží odpuštění odtlačuje 
zlo pryč od nás. 
- Na hřích můžeme nahlížet jako na ne-
moc, kterou nedokážeme sami uzdravit. 
Projevení upřímné lítosti vede k uzdra-
vení prostřednictvím Božího milosrden-
ství. 
                                                                               
            Anežka Selláková 
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Postní duchovní obnova - pokračování ze str. 3 
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Milí farníci, dnes vás zveme na setkání 
se členy rodiny Tetřevovy – maminkou 
Markétou (domácky Martinou), tatínkem 
Pavlem a dvěma syny Vašíkem a Vojtou. 
Žijí v Kočím, jsou pravidelnými účastní-
ky mší svatých ve Vejvanovicích, ale  
potkáváme je i v Chrudimi.  

1. Milí Tetřevovi, patříte do chrudim-

ské farní rodiny, potkáváme Vás  

u nás v kostele, na faře, na společ-

ných poutích, a přeci Vás neznáme. 

Můžete se nám prosím jednotlivě 

představit a říct něco podstatného  

o sobě? 

Ma: Pocházím z Jeníkova u Hlinska. 
Jsem z věřící rodiny a mám starší sest-

ru. Do kostela jsme chodili do Kameni-
ček. S maminkou jsem chodila zpívat  
do kostelního sboru, kde nás vedl pan 
farář Bříza, později jeho žákyně Stáňa 
Dřevíkovská. Jezdili jsme zpívat  
i do okolních obcí, takže třeba na Štědrý 
den jsme začínali v 9 večer ve Svratce,  

o půl jedenácté v Kameničkách a na půl-
noční na Ranné. A ráno na Boží hod vá-
noční se to „kolečko“ jelo znova. Mož-
ná, že právě tehdy semínko víry zapusti-
lo hlubší kořeny. Celá moje rodina žije  
v Jeníkově. Já jsem odešla „do světa“, 
když jsem ovdověla. Našla jsem si práci 
v Pardubicích a po několika letech tam 
potkala svého muže.   

Rozhovor 
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Rozhovor - pokračování ze str. 5 

Pa: Já pocházím z Pardubic, ale dětství 
jsem prožil u babičky a dědy v Kostelci 
u Heřmanova Městce. Do školy jsem 
začal chodit do Prachovic. Potom jsme 
se přestěhovali s rodiči do Pardubic. 
Mám starší sestru. Moje rodina není vě-
řící, takže s vírou jsem se nesetkal. 

Va: Jmenuji se Václav a je mi 17 let. 
Studuji na SPŠ Chrudim. Volný čas rád 
trávím venku. Jezdíme na ryby. Od strej-
dy máme půjčeného starého pionýra  
a rád na něm jezdím. Zatím jenom  
po polních cestách. Mám rád hudbu, hra-
ju na klarinet. 

Vo: Jmenuju se Vojta, je mi 16 let. Přes 
týden jsem na internátě v Ústí nad Orlicí, 
kde chodím do SŠ automobilní. Studuji 
dvojobor autotronik a autoelektrikář. 
Baví mě rybaření, historie a hudba.  
A samozřejmě auta. Hraju na trubku  
a chodíme do dechovky. Rád si zahraju  
i s bráchou doma. 

2. Jak se Vám žije v Kočím, co děláte 

pro to, aby zde mohly být pravidelné 

bohoslužby, jak zvládáte současnou 

rekonstrukci vstupu do kostela? 

Ma:  Zdejší kostel je opravdu krásný. 
Zvenku a zvláště uvnitř. Je skromný, 
žádná honosná výzdoba, která by rozpty-
lovala pozornost a rušila v rozjímání. 
Dýchá z něj historie. Když jsme se při-
stěhovali, bylo mi líto, že kostel 
„nežije“. 

 Pa:  V té době k nám jezdil p. farář 
Stanislav Hájek. Připravoval mě na biř-
mování. Hodně jsme o tom mluvili  

a hledali řešení. Ale nebylo to tak jedno-
duché. Z naší strany jsme pro to nic moc 
dělat nemohli 

 Ma:  Když do farnosti nastoupil otec 
Jiří Heblt, začal zde sloužit mše svaté 
pravidelně jednou za měsíc. Velké díky 
patří i otci Janovi, že v tom pokračuje, 
přestože se nás schází jen hrstka, ale kdo 
ví….  

Va:  V Kočím se mi líbí, ale chybí mi 
tu kamarádi v mém věku. Jsem rád, že 
mohu jezdit na spolča do Chrudimi.  
A tak se aspoň dostanu mezi své vrstev-
níky. Chybí mi tu lesy, protože chodím 
rád na houby. Současná rekonstrukce 
vstupu do kostela mi nevadí, ale přál 
bych si, aby to bylo už opravené.  

Vo:  Souhlasím s bráchou. Jsem rád, 
že jsme dva, a tak mám vlastně kámoše. 

3. Co Vám v Kočí nebo i v Chrudimi 

chybí, abyste mohli prožívat víru  

ve společenství co nejčastěji ? 

Pa: Já jsem introvert ☺.  Možná proto, že 
jsem v žádném společenství nevyrůstal, 
není pro mě přirozené o víře a nábožen-
ství mluvit.   

Ma: Myslím, že v Chrudimi jsou nabíd-
ky pro každého, a kdo chce, ten si určitě 
to svoje najde. 

Va: Mně v Kočí chybějí věřící kamará-
di, s kterými bych mohl chodit na mše 
svaté a kteří by se mnou sdíleli farní ak-
tivity. 

    



4. Jakých akcí a jakých činností chru-

dimské skupiny farníků se s chutí 

účastníte? 

Ma:  Když byli kluci malí, nebylo tolik 
času a taky jsem je nerada opouštěla. 
Teď, když je možnost, ráda jezdím  
na farní poutě. Ty jednodenní i ty více-
denní. Vždycky jsou skvěle zorganizo-
vané, vybraná hezká duchovní místa na-
víc doplněná o informace. Je to možnost 
sdílet duchovní čas ve společenství, ale 
zároveň taky v samotě sám se sebou se 
svými myšlenkami a modlitbou. 

Pa: Když je něco potřeba, rád pomůžu, 
ale jinak se moc neúčastním. Dvakrát 
jsem byl na cykloputování a to bylo fajn. 
Přiznám se ale, že mám radši menší spo-
lečenství,  a to nacházím ve Vejvanovi-
cích. Lidé se tam navzájem znají a je mi 
mezi nimi dobře. 

Va: Já se účastním akcí, jako je např. 
farní tábor, dětský karneval. Chodíme 
ministrovat. 

Vo : V pátek chodím na spolčo, jsem 
rád, že se scházíme. Ve Vejvanovicích 
pomáháme s úklidem kostela. 

5. Vzpomínáte na něco, co jste prožili, 

se zvláštní radostí? 

Ma: Na co nikdy nezapomenu, je setkání 
se Svatým otcem Františkem v Římě. 
Ten pocit, který jsem měla z jeho blíz-
kosti, se nedá popsat. To byl pro mě 
opravdu silný zážitek. 

Pa: Ano, i pro mě to byl zážitek. Dostal 
jsem poznávací zájezd do Říma  
k 50.  narozeninám a na Svatopetrském 
náměstí při audienci papeže jsem stál jen 
pár metrů od něho. Ten klid a láska, kte-

rá se tam v tu chvíli rozhostila,  mě 

úplně zaskočila. Když byl potom na ná-
vštěvě na Slovensku, kde sloužil mši 
svatou v Šaštíně, nenechali jsme si to ujít 
a jeli i tam. 

Va: Hodně jsem prožíval biřmování. 
Nebylo pro mě lehké vybrat si svého 
patrona. Dlouho jsem o tom přemýšlel. 

Vo: Pro mě bylo zatím nejdůležitější 
první svaté přijímání. Moc si nepamatuji 
na ty věci kolem, jen si vybavuji svoje 
pocity. Byl jsem nervózní a měl jsem 
trochu obavy, jestli něco nepokazím.  
A potom už jsem cítil jen klid a bylo mi 
hezky. 

6. Jaká byla Vaše cesta k Bohu, jak 

žijete svou víru dnes? 

Ma: Přiznám se, že jsem jako dítě nikdy 
nad vírou nepřemýšlela. U nás se tak žilo 
a pro mě to bylo přirozené. Co pro mě 
víra znamená a jak moc ji potřebuju 
k životu,  jsem pochopila, když jsem 
odešla z bezpečného prostředí domova 
do   prostředí, kde jsem nikoho neznala. 
Když se teď ohlédnu zpět, vidím, že mi 
Pan Bůh vždycky poslal do cesty něko-
ho, s kým jsem mohla svoji víru sdílet.  
I tady mám přátele, s kterými si můžu  
o víře povídat a s kterými si pomáháme 
vzájemně ve víře řešit různá trápení  
a životní situace, které člověka v životě 
potkávají. Za to jsem moc vděčná. Vzo-
rem pro mě je babička, i když tu už není. 
Její život by se dal shrnout do jedné krát-
ké věty, kterou měla na parte. Buď vůle 
Tvá… 

Pa:  K víře jsem se dostal, když jsem 
poznal Martinu. Nic mi nevnucovala, 
chodila do kostela sama,  a tak jsem se 
jednou zeptal, jestli můžu s ní. Rozesmá-
lo ji to, prý že kostel je pro všechny. 
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Rozhovor - pokračování ze str. 7 

Tak jsem začal navštěvovat mše svaté,  
přemýšlet o víře a hodnotit svůj život.  

Otevřel se přede mnou nový duchovní 
rozměr, který jsem neznal. Rozhodl jsem 
se dát pokřtít. V tu dobu jsme bydleli 
v Pardubicích a chodil jsem na přípravu 
k panu faráři Josefu Matrasovi.  Příprava 
trvala rok a pořád jsem objevoval nové 
věci. A to vlastně platí dodnes. 

Měl jsem moc rád p. faráře Hájka, jeho 
vyprávění a kázání.  Každé čtení evange-
lia při mši svaté dokázal vysvětlit, pře-
nést do běžného života a ukázat mi, jak 
mám chápat Boží slovo v dnešním světě. 
Pro mě je víra stálé objevování nového. 

Va:  K víře mě vedou rodiče. Občas si  
s mamkou o víře povídáme. Když něco 
nechápu, tak si to rozebereme. 

Vo:  Od mala mě k víře vede celá rodi-
na. Společně chodíme do kostela a ně-
kdy se společně modlíme. Vím, že se  
za nás hodně modlí babička, a jsem za to 
rád. 

7. Co Vám pomáhá orientovat se a Va-

ši víru posilovat v tom hektickém, 

moderním, povětšině ateistickém 

světě? 

Pa: Mně nejvíc pomáhá moje žena, která 
mě usměrňuje a snaží se svoji víru nená-
silně předávat našim dětem. Mám pocit, 
že po covidu se svět celkem zpomalil  
a už není tak hektický jako dřív. 

Ma: Je to moje rodina, rodiče, sestra, a 
právě ti přátelé. Myslím, že dnes už se 

dokážu na chvíli zastavit, poznat, co je 
důležité a s čím neztrácet čas. 

Vo:  Mně pomáhá pravidelná nedělní 
mše svatá a setkání s otcem Janem. 

8. Jak se Vám daří budovat důvěru  

v Našeho Pána u dětí, už dospívají-

cích synů? 

Ma: Nevím, jestli se mi to daří, to ukáže 
čas. Myslím, že vést k Bohu je můžeme 
jedině příkladem. Svěřit je do rukou Bo-
žích a pod ochranu Panny Marie. 

Pa: Modlíme se za to, aby nesešli 
z cesty. Snažili jsme se semínko víry 
zasít, teď už musíme jen věřit. 

9. A chlapců bychom se moc rády ze-

ptaly, čeho si na postojích svých ro-

dičů nejvíc považují, v čem je chtějí 

následovat, v čem jsou pro ně oprav-

dovým vzorem a inspirací? 

Va: U mamky se mi líbí, že má ráda lidi 
a nikoho neposuzuje. Vždycky říká: 
„Nikdy nikoho neodsuzuj, dokud nejsi 
na jeho místě, nevíš, co má ten člověk  
za sebou.“ A taky je to optimistka. Vidí 
sklenici poloplnou ne poloprázdnou.☺  
A to bych se chtěl také naučit. 

Vo: Mamka na všem zlém vidí něco 
pozitivního. Vždycky mi je oporou  
a ve všem nás podporuje. Taťka každé-
mu rád pomůže a se vším si ví rady.  

10.  Jak se v postní době připravujete  

 na Velikonoce? 

Pa: Martina vymýšlí aktivity a výlety 
spojené s velikonočními svátky, tak má-

 
 



me možnost vnímat, že se Velikonoce 
blíží. Snažím se odepřít si věci, které 
mám rád. 

Va: Od začátku postní doby jezdíme 
každou neděli na křížové cesty do příro-
dy. Byli jsme v Kameničkách, Dolním 
Újezdě, v Dříženském údolí na Rych-
novsku a naposledy v Byšičkách. První 
postní neděli v Kameničkách sněžilo  
a fičel velký vítr. Ale nevzdali jsme to  
a celou i se zpěvem jsme ji prošli.  Tam 
jsem přemýšlel, jak těžká byla křížová 
cesta pro Pána Ježíše. 

Vo : Pro mě byla zajímavější křížová 
cesta v Dříženském údolí. Vedla lesem 

do kopce a na konci cesty byl Boží hrob, 
ve kterém leží tělo Ježíše Krista. To je 
vidět většinou jen v kostelích. 

Ma: Moc ráda poslouchám Popelku 
Nazaretskou. Břízův chrámový sbor ji 
nahrál s panem Radovanem Lukavským. 
Jeho hlas a přednes člověka vtáhnou  
do děje a vnitřně naladí k rozjímání.  

Moc Vám všem děkujeme za promyšlené 
a krásně vyjádřené odpovědi. Věříme, že 
budou i inspirací pro řadu z nás. Kéž 
Vás stále provází milost Boží a ochrana 
Panny Marie. 

                                                                      KM a EV 

V minulém čísle farního občasníku jsme 
vás žádali o vyplnění krátkého dotazní-
ku, abychom získali databázi těch, na 
které se můžeme obrátit s prosbou o po-
moc. Oblasti pomoci byly rozděleny do 
skupin – zapojení do liturgie, občerstve-
ní, úklid a drobné opravy či údržba. Bylo 
možné také sdělit, co vám ve farnosti 
chybí, jaké aktivity byste uvítali, co 
chcete změnit. 

Obdrželi jsme celkem 45 odpovědí, 
z toho 34 z vás vyplnilo dotazník na far-
ním webu a 11 odpovědělo písemně. 
Ve vašich odpovědích byly dva návrhy 
na nové aktivity ve farnosti a několik 
námětů k chodu farnosti a bohoslužbám, 
které projedná pastorační rada. 
Děkujeme, že jste se zúčastnili a nene-
cháváte nás v tom samotné – vždyť jsme 
tu pro vás.  
     
   Petra Pudilová 
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Databáze pomoci 
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Moc ráda vás chci informovat a také 
pozvat na pouť k Panně Marii – vlastně 
na dvě poutě k Panně Marii. A také  
na pouť třetí, nejen k Panně Marii.  
O všech jsem poměrně dlouho rozmýšle-
la, plánovala je, vybírala a potom začala 
chystat, domlouvat a zajišťovat a hlavně 
– už teď se za ně modlím – a o to chci 
poprosit i vás, protože tohle sama 
„nedám“. 

Na tradiční květnovou pouť se vydáme 
v sobotu 13. května. Pojedeme do Nera-
tova, do kostela, který má stejné zasvě-
cení jako náš farní kostel – Nanebevzetí 
Panny Marie. Mnozí jej znáte jako 
„kostel s prosklenou střechou“. Cestou 
se zastavíme ještě u hrobu Aničky  
 

Tomanové. Autobus je objednaný, při-
hlašovat se můžete po Velikonocích. 

Na podzim bychom rádi navštívili mari-
ánská poutní místa na Moravě – Křtiny, 
Sloup, Předklášteří u Tišnova a některá 
další, která si zatím nechám jako překva-
pení. Na naší poslední pouti do Litomě-
řic se ukázalo jako velký problém sehnat 
ubytování odpovídající charakteru pouti, 
početnosti skupiny a vyhovující cenou. 
To již máme zajištěno v Domově přijetí 
u paulánů na Vranově, kde bude hlavní 
cíl naší pouti. Uskuteční se v termínu  
15. – 17. září. 

Mnozí z vás se ptáte na zahraniční pouť, 
kam jsme v minulých letech putovali 
pravidelně. Naposled máme v mysli  

 
 

Pouť k Panně Marii 



vydařenou pouť po stopách francouz-
ských světců v roce 2018, ale je to už 
dost dávno. Dlouho, dlouho jsem pře-
mýšlela,  kam se vydat… Bude to Řím… 
Jaké jsou důvody? Je jich více.  
 
Otec Jan tam studoval, toto místo je mu 
zvlášť blízké, tak myslím, že se mu tam 
dobře pojede i s partou jeho farníků, 
přestože na takové „výlety“ z dřívějších 
působišť zvyklý není.  
Jsou tam „naši kněží“ – P. Vojtěch No-
votný a P. Petr Soukal.  Oba tam studují, 
Vojtěch je vicerektor v papežské koleji 
Nepomucenu. Rádi se tam s nimi setká-
me, dokud je to ještě možné.  
Myslím, že putovat do Věčného města 
může člověk i vícekrát za život. Vždy se 
ho dotkne jinak a vždy je obohacen 

v něčem jiném. V Římě jsme byli 
s farností v roce 2011, mnozí pamatuje-
te, že jsme bydleli v kempu poměrně 
daleko od Říma. Pro naši pouť, která se 
uskuteční v dubnu roku 2024, se mi po-
dařilo rezervovat ubytování v poutním 
domě Velehrad v centru Říma nedaleko 
Vatikánu. Jde o velmi lukrativní termín, 
vše je potřeba domlouvat s velkým časo-
vým předstihem. V červnu tohoto roku 
je třeba závazně potvrdit počet míst a 
v září zaplatit zálohu. Promyslete pro-
sím, zda pojedete. 
 
Těším se, co pro nás Pán chystá na mís-
tech, kam nás vede. Dá Bůh, že budeme 
překvapeni. 
                                                                                                      
                                      Petra Pudilová 
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a pouť do Říma 

 

Radostný pozdrav z Říma od našich tří milých kněží … 
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Bohoslužby o Velikonocích 
 



 

Naše indické 
děti Janifer  
a Ronald nám 
poslaly vánoční 
pozdrav. Ro-
nald je v páté 
třídě a baví ho 
karate. Janifer 

vstoupila na podzim do deváté třídy  
a miluje tanec. Oba, jejich rodiny i ofici-
ální představitelé biskupství a farní školy 
v Belgaum nám všem srdečně děkují  
za štědrost a laskavost, s kterými podpo-
rujeme vzdělání těchto dětí.  ,,,,,,,,,,,,,,,,,,, 
  

 

Kéž i letos 
zůstanou 
naše dlaně 
otevřené  
a postničky 
se naplní 
dostatečně, 
abychom dál 
pomáhali 
Janifer a Ronaldovi na jejich cestě 
k lepší budoucnosti.  

 ,,,,,,           KM 

  

Adopce na dálku 
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Křížová cesta přírodou 

Chtěla bych se podělit o duchovní 
zážitek z křížové cesty s naší farností  
26. 3. 2023. Sešli jsme se u hřbitova  
v Kočí v 15 hodin, krásné sluníčko.  
Už první věc mě nadchla – jak jednodu-
še se dá vyjádřit symbol kříže jako po-
selství. Z pohozených ostříhaných větví 
za hřbitovem jsme si pomocí dvou nara-
šených větviček s pupeny a provázku 
vyrobili – včetně dětí, kterých s námi 
bylo hodně – křížek, který nás provázel 
po celou dobu křížové cesty. Vydali 
jsme se směrem ke kostelu Tři Bubny 
polní cestou (bývalou skutečnou cestou 
spojnicí), na níž byla jednotlivá zastave-
ní – symbolicky označená omotaným 
fáborkem kolem stromu, křoví...   

A místo maleb či kamenných soch, tra-
dičních na jednotlivých zastaveních, 
vyndal vždy otec Jan malované obrázky 
(myslím, že malované dětmi) tematicky 
dokreslující jednotlivá zastavení křížové 
cesty. 

Jak krásné a poetické. 

Texty čtené při zastavení byly velmi 
netradiční – pohledem dětí z Kristovy 
doby, možná s ještě silnějším poselstvím 
než je pohled dospělého člověka. 

A ještě jeden symbol nás provázel. 
Vyšli jsme za sluníčka a bezvětří, a jak 
jsme stoupali do prudkého kopce k po-
sledním zastavením, zatáhlo se, foukal 
silný vítr a bylo nevlídno. 

 



Naši pouť jsme zakončili v kostele  
v místě zvaném Tři Bubny. Péťa nám 
přiblížila historii kostela i názvu  
Tři Bubny. Děti pak opravdu v kostele 
fyzicky tři bubny našly – a tak jsme si 
společně zabubnovali dětskou oslavu 
našeho Pána Ježíše Krista. 

Zpátky jsme se vraceli již za štěbetání 
poutníků – užili jsme si i tento čas, pro-
tože se spolu tak často všichni nevídáme. 
Děti sundávaly fáborky a pobíha-
ly kolem, jak to dokážou jen děti. Nád-
herné nedělní odpoledne v přírodě  
a v duchovní rovině. Myslím, že máme 
všichni o čem přemýšlet.  

Děkujeme otci Janovi za doprovod  
a duchovní požehnání na křížové cestě  
a naší Pétě opět za skvělou organizaci  
a přípravu celé akce.        
   Lenka Preslová  

V neděli 26. 3. 2023 jsem se zú-
častnila křížové cesty z obce Kočí 
ke kostelíku sv. Jiří u Třech Bub-
nů. Z celého srdce děkuji všem, 
kdo věnovali svůj čas na její pří-
pravu a organizaci.  Dobrý nápad 
s křížky z větviček a značení ces-
ty, moc hezky provedené obrázky 
a nádherné - pro mě dojemné - 
texty k jednotlivým zastavením 
křížové cesty. Měla jsem hluboký 
duchovní zážitek a velkou vnitřní 
radost. Ještě jednou díky všem.    

    
           Slávka  Vostrovská 

 

Kočí - Tři Bubny 
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Modlitba 

 

                                                  

Odevzdání se službě Bohu 
 

Věčné Slovo, 

jednorozený Synu Boží, 

nauč nás pravé velkomyslnosti. 

Nauč nás Tobě sloužit, 

jak si to právem zasloužíš. 

Ať dáváme a nepočítáme, 

ať bojujeme a nedbáme ran, 

ať pracujeme a neznáme odpočinek, 

ať se obětujeme a nečekáme jinou odměnu 

než vědomí, že jsme splnili Tvou vůli. 

Amen. 
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